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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  Şedinţei  de constituire  a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu-Mureş  din data de  24  iunie  2016 

 

 

Şedinţa este deschisă de Prefectul judeţului Mureş, dr. Lucian Goga 

Dl. Prefect Lucian Goga: - bună ziua, în conformitate cu prevederile 

Ordonanţei Guvernului nr. 35/2002, pentru aprobarea Regulamentului cadru de organizare 

şi funcţionare a consiliilor locale, ale art. 30, 31 şi 59 din Legea nr. 215/2001 privind 

administraţia publică locală, republicată şi Ordinul Prefectului nr. 172/2016  ne-am întâlnit 

în prima şedinţă a Consiliului local Tîrgu Mureş, şedinţă de investire a primarului şi de 

validare a Consiliului local Tîrgu-Mureş. 

Vă rog să-mi permiteţi ca în numele meu personal, al Instituţiei Prefectului 

Judeţul Mureş, să vă adresez câteva cuvinte şi să vă spun că îmi face o deosebită plăcere şi 

să vă felicit cu ocazia alegerii dvs. în funcţia de primar şi consilieri locali. Dumneavoastră 

sunteţi persoanele în care cetăţenii municipiului Tîrgu-Mureş au avut cea mai mare 

încredere că veţi lucra pentru o administraţie locală eficientă care să gestioneze cum se 

poate mai bine soarta localităţii precum şi resursele publice. De asemenea, vă asigur că 

sunteţi partenerii noştri în condiţiile în care guvernul pe care îl reprezint şi-a propus 

accelerarea proceselor de reformare a statului şi creşterea performanţei administraţiei 

publice locale şi a administraţiei publice în general. Este vorba despre obiective înscrise în 

viziunea generală privind administraţia în slujba cetăţenilor, prin asigurarea unor servicii 

cât mai bune furnizate de către stat prin cultivarea încrederii populaţiei şi mediului de 

afaceri din administraţia publică. Cheia constă în apropierea administraţiei de cetăţean prin  

continuarea procesului de descentralizare administrativă şi consolidarea autonomiei locale, 

transparenţă şi profesionalism. Vă asigur că veţi avea întotdeauna în Instituţia Prefectului – 

Judeţul Mureş, un partener de nădejde, deschis, şi vă urez să luaţi decizii cât mai bune în 

beneficiul comunităţii care v-a dat girul. Vă doresc succes în cei patru ani de mandat. 

Propun să începem şedinţa propriu-zisă.  

La şedinţă sunt prezenţi  23 consilieri, astfel că şedinţa este legal constituită 

conform art. 30 alin. 2 din Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001 
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republicată, cu modificările şi completările ulterioare, şi aş dori să fac următoarele 

precizări: 

● convocarea consilierilor locali declaraţi aleşi la alegerile din data de 

05.06.2016, pentru şedinţa de constituire, s-a făcut conform Ordinului nr. 172/2016 emis 

de Prefectul Judeţului Mureş, în baza art. 30 alin. (1) din Legea nr. 215/2001 republicată, 

cu modificările şi completările ulterioare; 

● Consiliul Local al municipiului Tîrgu Mureş are un număr de 23 

consilieri locali, potrivit Ordinului Prefectului Judeţului Mureş nr. 91/30.03.2016; 

● potrivit prevederilor art. 31 alin. 1 din Legea nr. 215/2001 

republicată, cu modificările şi completările ulterioare, lucrările şedinţei de constituire 

sunt conduse de cel mai în vârstă consilier local, asistat de 2 consilieri dintre cei mai tineri; 

● din  informaţiile comunicate de Secretarul municipiului Tîrgu Mureş 

rezultă că onoarea de a conduce lucrările şedinţei de constituire revine domnului Matei 

Dumitru , asistat de domnul Pui Sebastian Emil şi domnul Bako Szabolcs. 

● cei nominalizaţi sunt rugaţi să preia conducerea lucrărilor. 

Dl. Matei Dumitru - preşedintele de vârstă:: - doamnelor, domnişoarelor şi 

domnilor, sunt onorat că am posibilitatea să conduc lucrările şedinţei de constituire a 

consiliului local şi sigur că pentru a respecta legalitatea vom lua o scurtă pauză pentru 

constituirea grupurilor de consilieri, aşa cum prevede legea şi ordonanţa de urgenţă. Propun 

ca pauzele care le luăm să nu aibă durată mai mare de 5 minute pentru a nu extinde foarte 

mult activitatea pe care dorim să o finalizăm astăzi, o activitate destul de responsabilă în 

care trebuie să luăm o serie de decizii şi să ni le asumăm. 

Dl. secretar Mureşan: - bună ziua, bine v-am găsit într-o formulă nouă. În 

pauza prevăzută de lege, eu am obligaţia să predau preşedintelui de vârstă şi asistenţilor 

acestuia dosarele consilierilor declaraţi aleşi, care mi-au fost comunicate de către  Biroul 

Electoral de Circumscripţie. Acesta este motivul pentru care legiuitorul a înţeles să lase o 

pauză,  dv. să vă puteţi constitui pe grupuri politice, iar noi să predăm documentaţia care 

ne-a venit de la Biroul Electoral de Circumscripţie nr. 1, pentru a se merge mai departe cu 

procedura de validate a mandatelor.  

Se ia o pauză pentru constituirea grupurilor de consilieri. 

Secretarul unităţii administrativ teritoriale  prezintă  preşedintelui de vârstă şi 

asistenţilor acestuia dosarele consilierilor declaraţi aleşi şi pe cele ale supleanţilor, aşa cum 

acestea au fost primite de la Biroul Electoral de Circumscripţie. 

Dl. Matei Dumitru: - consider că au trecut cele 5 minute de pauză, suntem 

toţi prezenţi şi propun să parcurgem etapa următoare – Alegerea comisiei de validare pe 

întreaga durată a mandatului Consiliului. 

Întrucât suntem 23 de consilieri, legea prevede ca această comisie de validare să 

fie formată din 3 – 5 membri. Supun atenţiei dv. propunerea ca  această comisie să fie 

formată din  5 consilieri. 

Numărul membrilor se aprobă prin vot deschis, prin ridicare de mâini de 

consilierii declaraţi aleşi. 

Cine este pentru? – 23 voturi 
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Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Comisia de validare va fi formată din cinci membri. 

Vă rog să faceţi propuneri pentru comisia de validare. 

D-na Benedek Theodora: - propun pe dl. Todoran Radu. 

Dl. Bălas Radu : - propun pe dl. Mark Christian Hermann. 

Dl. Papuc Sergiu: - propun pe dl. Bratanovici Cristian. 

Dl. Peti Andrei: - propun pe dl. domnii Bakos Levente şi Kovacs Lajos. 

Dl. Matei Dumitru - preşedintele de vârstă: - au fost făcute cinci propuneri, 

întrucât aţi fost de acord cu propunerile făcute, propun să adoptăm Hotărârea nr. 1/24 iunie 

2016 a Consiliului local, privind alegerea comisiei de validare.   

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Acum vom face o pauză, comisia de validare urmează să-şi aleagă un preşedinte 

şi un secretar, va trece la verificare candidaturilor şi va întocmi un proces verbal de 

validare a candidaturilor. Vă rog să preluaţi dosarele de la subsemnatul şi să vă retrageţi în 

birou la dl. Peti. 

PAUZĂ 

Dl. Matei Dumitru: - în vederea validării mandatelor consilierilor aleşi, dau 

cuvântul d-lui Bakos Levente, preşedintele Comisiei de validare, pentru a prezenta 

procesul-verbal al Comisiei de validare. 

Dl. Bakos Levente: - proces verbal încheiat azi, 24 iunie 2016, la prima şedinţă 

de validare a Consiliului local municipal Tîrgu Mureş. Comisia de validare aleasă de 

Consiliul local pe baza legii administraţiei publice locale  şi conform regulamentului cadru 

de organizare şi funcţionare a consiliului local, am întocmit următorul proces verbal: se 

constată renunţările la mandatul de consilier local a următoarelor persoane: Paşcan Marius 

Emil - PNL, Suciu Horaţiu - PNL, Sabău Pop Aurelian Olimpiu - PSD.  

Comisia constată că au fost respectate dispoziţiile legale şi că nu sunt cazuri de 

incompatibilitate, fapt pentru care a hotărât să propună  validarea următorilor consilieri 

locali aleşi la data de 5 iunie 2016: 

Astfel, în locul celor trei enumeraţi, vor fi domnii: Todoran Liviu Radu - PNL, 

Fărcaş Ioan – PNL, Ceană Daniela Edit - PSD.  

Drept pentru care am încheiat prezentul proces verbal şi sunt semnăturile 

membrilor comisiei de validare. 

Dl. Matei Dumitru: - trecem la punerea în aplicare a Hotărârii Consiliului local 

nr. 2 – privind validarea mandatelor consilierilor. Fac următoarea precizare, validarea se 

face prin vot separat pentru fiecare dintre dvs., consilierul care îşi aude numele nu votează. 

La sfârşit adoptăm hotărârea. 

Supun la vot în ordine alfabetică. 
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Dl. Bako Szabolcs 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Bakos Levente Attila 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Bălaş Radu Florin 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

D-na Benedek Theodora Mariana Nicoleta. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Bratanovici Cristian 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

D-na Ceană Daniela Edith 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Csiki Zsolt. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Dumitru Pavel 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Fărcaş Ioan 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

D-na Furo Judita 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

D-na Gyorfi Julia 

Cine este pentru? – 22 voturi 
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Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Hermann Mark Christian 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Kovacs Lajos Alpar 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Magyary  Elod 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Matei Dumitru 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Miculi Vasile 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Mozes Levente Sandor 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Novak Csaba Zoltan 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Papuc Sergiu Vasile 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Peti Andrei 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Pui Sebastian Emil 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  
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Dl. Szaszgaspar Barnabas 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Todoran Liviu Radu 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. Matei - Preşedintele de vârstă: - supun aprobării consilierilor Hotărârea nr. 

2/24 iunie 2016 a Consiliului local, privind validarea mandatelor consilierilor locali aleşi în 

alegerile locale la data de 5 iunie 2016, care compun consiliul local. 

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

După adoptarea hotărârii de validare a mandatelor, consilierii locali ale căror 

mandate au fost validate depun în faţa consiliului local, în limba română,  jurământul 

prevăzut de art. 32 alin. 1 din Legea nr. 215/2001 republicată, cu modificările şi completările 

ulterioare: 

Dl. Secretar Mureşan: - conform prevederilor legii administraţiei publice 

locale, voi da citire Jurământului, urmând ca pe rând, în ordine alfabetică în care aţi 

fost validaţi ca şi consilieri locali, să veniţi cu mâna stângă pe Biblie şi pe Constituţia 

României, să declaraţi JUR. Am să vă rog în momentul festiv de citire a Jurământului 

să vă ridicaţi în picioare. 

 "Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, 

tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor 

municipiului Tîrgu Mureş. Aşa să-mi ajute Dumnezeu!". 

În continuare, se desfăşoară procedura de depunere a jurământului de către cei 

23 de  consilieri locali.   

 

Dl. Matei Dumitru - preşedintele de vârstă:  -  în situaţia de faţă, consiliul este 

legal constituit, succes în activitate. 

 Propun să adoptăm Hotărârea nr. 3/24 iunie 2016  de constituire legală a 

Consiliului local. 

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Am rugămintea să propuneţi un preşedinte de şedinţă. 

Dl. Peti Andrei: - propun pe dl. Bakos Levente. 

Dl. Matei Dumitru: - dacă nu mai sunt alte propuneri, supun la vot propunerea 

care s-a  făcut. 

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? – 
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Dacă se abţine cineva? – 

Se adoptă Hotărârea nr. 4/24 iunie 2016. 

Domnule Bakos, vă rog să preluaţi conducerea şedinţei. 

Dl. Bakos Levente: - am fost surprins de această misiune,  dau cuvântul 

domnului  judecător Alexa Alexandru, pentru a prezenta hotărârea de validare. 

Dl. judecător Alexa:  - Sentinţa civilă nr. 4025 din 21 iulie 2016,  admite 

cererea de chemare în judecată formulată de petentul B.E.C. nr. 1 Tîrgu Mureş, validează 

alegea d-lui Florea Dorin, candidat independent, în funcţia de Primar al Municipiului Tîrgu 

Mureş cu ocazia alegerilor locale din data de 5 iunie 2016. Cu drept de apel în termen de 

30 zile de la pronunţare ori comunicare. 

Dl. Bakos: - domnule primar, vă invit să depuneţi Jurământul în faţa Consiliului 

şi în faţa domnului Prefect. 

Dl. Primar Florea: -  "Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu 

bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru binele 

locuitorilor municipiului Tîrgu Mureş. Aşa să-mi ajute Dumnezeu!". 

Dl. Bakos Levente: - continuăm şedinţa cu încetarea mandatului 

viceprimarilor.  Vă trog să luam act prin vot, asupra acestui fapt. 

Dl. Peti Andrei: - stimate domnule prefect, stimate domnule primar, stimate 

domnule judecător, stimaţi colegi şi invitaţi. Ţin neapărat să mulţumesc pentru aceşti trei 

ani foarte interesanţi, a fost o experienţă unică să pot lucra în cea mai reprezentativă 

instituţie publică în serviciul cetăţeanului din Tîrgu Mureş, ţin să mulţumesc pentru 

încrederea acordată de către fostul consiliu, consider că s-au realizat multe lucruri, desigur 

niciodată nu poţi să îndeplineşti toate doleanţele şi toate aşteptările cetăţenilor care normal 

şi aşa este bine, întotdeauna au aşteptări foarte mari. Sper ca şi consiliul local nou constituit 

să lucreze cu aceleaşi principii care s-au regăsit şi în jurământul depus astăzi, şi în  afară de 

faptul că este totuşi un moment festiv, aş dori să vorbesc şi despre o nerealizare, cea mai 

mare nerealizare a acestor trei ani pentru mine, faptul că am creat infrastructură nou, am 

modernizat locaţii, dar nu am reuşit să facem locaţii comune unde să se simtă bine toţi 

cetăţenii târgumureşeni indiferent de etnie. Am reuşit să organizăm foarte multe 

evenimente şi mă consider în primul rând responsabil, nu am reuşit să creăm manifestări şi 

evenimente unde să se simtă bine deopotrivă toţi cetăţenii Tîrgu Mureşului. Dacă mi-aş 

dori ceva pentru următorii 4 ani, este acest lucru, să ne sprijinim reciproc. Vă spun un 

foarte bun exemplu luat din campionatul european de fotbal. Sunt foarte supărat şi 

decepţionat că târgumureşenii susţin o echipă sau altă echipă, dar nu putem să ne bucurăm 

pentru succesul unuia sau altuia. Nu este vorba sau nu cotează, eu consider că este un 

noroc, este ceva extraordinar că târgumureşenii putem să fim suporteri a mai multor echipe 

naţionale, este un avantaj de care nu se bucură toate oraşele din România, dar nu le putem 

folosi noţiunile de toleranţă, armonie, multiculturalitate, din păcate eu consider că nu am 

reuşit să le umplem deocamdată de conţinut, dar am speranţa că în viitor se poate face acest 

lucru şi să vin cu o propunere concretă, cred că târgumureşenii aşteaptă să aibă un spaţiu 

comun cum este Parcul municipal, să amenajăm un ecran mare aşa cum am amenajat cu 

ocazia finalei de baschet şi haideţi să invităm toţi târgumureşenii să participe şi la meciul 

de duminică dintre Belgia şi Ungaria dar şi la alte meciuri, să dăm ocazia tuturor 

târgumureşenilor să-şi susţină echipa şi eu cred că deopotrivă români, maghiari, saşi, 

armeni pot să se simtă bine împreună în spaţiile create pentru ei şi în favoarea lor. Şi pentru 

acest lucru vă cer sprijin în următorii 4 ani. 
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Dl. Bakos Levente: - mulţumim d-lui fost viceprimar Peti, şi eu la 46 de 

ani mă consider veteran fiind alături de dl. primar cel mai vechi în acest consiliu. Dau 

cuvântul d-lui primar. 

Dl. Primar Florea: - domnule prefect, domnule judecător, domnilor 

consilieri şi stimaţi invitaţi. Ca de fiecare dată încerc să vă transmit câteva gânduri aşa 

cum le simt, departe de gânduri protocolare sau diplomate şi vreau să le mulţumesc 

celor  27262 de târgumureşeni care mi-au dat votul pentru a continua ceea ce am 

început. Pentru acest lucru, vreau să mulţumesc şi consilierilor care au fost în 

consiliul trecut şi au votat, au fost alături de proiectele primăriei , la fel şi 

viceprimarilor care chiar s-au comportat în a doua parte a mandatului, e vorba de alţi 

doi viceprimari decât cei nominalizaţi la început, şi care chiar  au înţeles nu numai 

jurământul, dar au înţeles foarte clar ce înseamnă funcţia executivă, şi aici fiind şi dl. 

judecător, probabil că se va susţine în viitor ceea ce înseamnă forţa administraţiilor 

locale, încât primarul să-şi numească viceprimarii pentru a nu mai fi nici un fel de 

impediment, sau într-adevăr este primul gest de responsabilitate care poate să-l dea 

consiliul local, în care va înţelege o dată pentru totdeauna că viceprimarii sunt cei care 

se alătură executivului şi duc în practică proiectele. Le mulţumesc pentru că din miile 

de acte administrative emise în ultimul mandat, o mare parte, cu mici excepţii chiar 

excepţii sunt, le-am putut duce la bun sfârşit. Invitaţia, ca de fiecare dată, v-o fac să 

rămâneţi ceva din asupra jurământului, de fiecare dată insist asupra acestui lucru. 

Dacă intenţia dv. este mai mult să vă serviţi partidul, atunci nu am nimic împotrivă. 

Vă creez toate condiţiile ca să vă susţineţi partidul. Să vă susţineţi partidul şi în 

momentul în care se află la guvernare şi aduce bani în oraş. Şi chiar vă rog să nu 

ezitaţi grupurile parlamentare care conduc sau aveţi influenţă pe diverse ministere, să 

aduceţi proiecte pentru Tîrgu-Mureş, deoarece sunt, doar trebuie găsite, armonizate şi 

finanţate. Aveţi posibilitatea ca de fiecare dată, şi dacă puţin rememoraţi, o să vă daţi 

seama că aţi avut porţi deschise la foarte multe ministere, la foarte mulţi miniştri, şi 

trageţi şi o linie în dreptul lor dacă au fost proiectele dvs., dacă le-aţi susţinut sau dacă 

au fost ale executivului. Vă mulţumesc mult. 

Domnule Peti, am reţinut ceea ce mi-aţi spus, este o însărcinare pe care 

de fiecare dată o dădeam viceprimarilor  nu numai activitatea sportivă, dar şi alte 

lucruri, aşa că, cred că veţi avea inspiraţia să nominalizaţi oameni care într-adevăr să 

poată duce la bun sfârşit ceea ce, fotbalul nu e piesa cu aplecarea mea cea mai mare. 

În rest, vă doresc să vă faceţi cunoscuţi în faţa executivului, sunt aceeaşi oameni pe 

care mulţi dintre dv. îi cunoaşteţi şi le cunoaşteţi şi dăruirea, sunt o serie de proiecte 

aflate în plină desfăşurare, chiar insist asupra cadenţei unor întâlniri ale consiliului 

local mult mai repede decât vă aşteptaţi unii, dacă vreţi să plecaţi în vacanţe să vă 

faceţi un program, că sunt câteva date urgente care probabil vor fi luate în calcul rapid 

şi în rest, până la proba contrarie, contaţi pe un sprijin corect şi onest care l -am 

demonstrat de fiecare dată. Cine nu crede, nu are decât, sunteţi mai noi, să verificaţi 

analele, dar nici nu încercaţi la experienţa şi la practica pe care o am, să mai încercăm 

alte lucruri, deoarece v-aţi convins că nu sunt omul compromisului, ci sunt omul unor 

relaţii oneste, corecte, ceea ce cred că Tîrgu Mureşul merită, la ceea ce ne aşteaptă de 

acum sau dacă nu vor veni vremuri şi mai grele având în vedere ce se întâmplă pe plan 

internaţional. Să aveţi sănătate şi noroc. 

Dl.  Bakos Levente: - vă supun la vot încetarea mandatului viceprimarilor. 

Cine este pentru? – 

Cine este împotrivă? – 
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Dacă se abţine cineva? –  

Se adoptă Hotărârea nr. 5/ 24 iunie 2016.  

Inainte să vă informez de procedura de alegere a viceprimarilor, dacă doreşte 

cineva să ia cuvântul. 

Dl. Papuc Sergiu: - propunem amânarea hotărârii privind alegerea viceprimarilor 

municipiului Tîrgu-Mureş, pentru şedinţa viitoare. 

Dl. Bakos Levente: - stimaţi colegi, bănuiesc că intrăm în uzanţa obişnuită a 

lucrului în consiliul local, vă propun spre adoptare propunerea de amânare a acestui punct. 

Prin votul dvs., acum vă exprimaţi asupra faptul să alegem sau nu viceprimari.  

Sunteţi de acord cu amânarea alegerii viceprimarilor? 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Dacă se abţine cineva? –  3 abţineri (Hermann  M., Bălaş R., Gyorfi J.) 

Cu 20 de voturi pentru şi 3 abţineri se amână alegerea viceprimarilor, ca urmare 

nu mai dau citire procedurii de alegere a viceprimarilor. 

Urmează formarea comisiilor de specialitate ale consiliului local şi a membrilor 

acestuia în fiecare comisie. 

Vă propun ca procedură, următorul mod de lucru, dat fiind faptul că o parte din 

invitaţi şi din presă au părăsit sala şi putem intra în metoda de lucru care o vom folosi de 

acum înainte, vă propun să utilizăm aparatul de vot. 

După cum ştiţi, sunt cinci comisii de specialitate în cadrul consiliului local. Va 

trebui să facem propuneri pentru fiecare dintre aceste cinci comisii. Ca procedură de lucru, 

v-aş propune, dat fiind faptul că UDMR-ul are cele mai multe voturi, să dea citire 

propunerilor, urmând ca celelalte partide să completeze comisiile respective. Conform 

regulamentului, la o adică, un consilieri poate să fie membru în mai multe comisii, maxim 

trei, cu câţiva ani în urmă dl. Oprişcan Doru a încercat acest lucru şi a fost destul e dificil. 

Să nominalizaţi un singur om, în fiecare comisie, să fie doar într-o sigură comisie. Nu ştiu 

dacă sunteţi de acord cu această propunere. Domnule secretar, putem merge în bloc, să dăm 

citire la toate cinci, sau mergem pe comisii? 

Rog consilierii UDMR să faceţi propuneri pentru comisia de buget. 

Dl. Csiki Zsolt: - înainte vreau să vă spun bună ziua şi UMDR propune la comisia 

de buget pe domnii  Peti Andrei şi  Csiki Zsolt. 

D-na Benedek Theodora: - propun pe dl. Matei Dumitru. 

Dl. Papuc Sergiu: - propun pe dl. Bratanovici Cristian membru în comisia de 

buget. 

Dl. Bălas  Radu: - propun pe Mark  Christian Hermann. 

Dl. Bakos Levente: - dacă nu mai sunt alte propuneri, vă rog să votaţi componenţa 

comisiei de buget finanţe. 

Cine este pentru? – 23 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Vă rog să faceţi propuneri pentru comisia de urbanism. 
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Dl. Csiki Zsolt: - propun pe dl. Mózes Levente-Sándor şi d-na Furó Judita 

Dl. Matei Dumitru: - propun pe domnii Fărcaş Ioan şi Miculi Vasile. 

Dl. Papuc Sergiu: - propun pe dl. Pui Sebastian Emil. 

Dl. Bakos Levente: - dacă nu mai sunt alte propuneri, vă rog să votaţi componenţa 

comisiei de urbanism. 

Cine este pentru? – 23 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Vă rog să faceţi propuneri pentru comisia de comerţ. 

Dl. Csiki Zsolt: - propun pe domnii Bakos Levente, Magyary Elod şi Bako 

Szabolcs. 

Dl Matei Dumitru: - propun pe d-na Benedek  Theodora şi pe dl.  Todoran Liviu 

Radu. 

Dl. secretar Mureşan: - am o sigură remarcă, recomandare, încă nu m-am întâlnit 

cu situaţia aceasta.  

Având în vedere că aceste comisii sunt făcute din cinci membri, iar o formaţiune 

politică are deja majoritate în comisie, chiar pot să-mi pun întrebarea dacă votul 

democratic, avizul care se va da pe un material comisia, mai are rost sau nu. Acea comisie 

automat se poate întruni cu 3 membri ai unui partid şi poate decide. Celelalte două 

formaţiuni politice nici nu mai au punct de vedere. Am spus-o doar sub formă procedurală. 

Atenţie! legislaţia vă lasă să faceţi parte până la maxim trei comisii. Într-adevăr veţi fi 

plătit pentru activitatea depusă doar într-o comisie. Eu ce să fac, dacă consiliul local a fost 

limitat, prin ordina al prefectului? Asta este dat inclusiv de populaţia oraşului, dar eu spun 

că pentru a respecta votul democratic în comisii, trebuie să fie repartizată nu pe o 

majoritate. 

Dl. Peti Andrei: - dar matematic iese, patru comisii din cinci membri şi ultima, 

trei.  

Dl. secretar Mureşan: - şi ultima poate avea cinci. 

   Dl. Bakos Levente: - argumentele d-lui secretar sunt pe de o parte acceptabile, pe 

de altă parte, ce ar fi fost dacă UDMR-ul ar fi luat toate voturile? Aceste comisii sunt 

comisii de specialitate în care intră oameni după pregătire profesională, după aspiraţii, 

lucru la care se pricepe. Nu cred că se exprimă un vot pur politic în aceste comisii, sau 

dimpotrivă. Oricum, dac UDMR consideră, puteţi să faceţi modificările de rigoare sau 

ceilalţi. Pot să vă dau un argument că nu suntem în impas, că în aceste comisii nu se 

votează pur politic. Puteţi nominaliza în această comisie  nu este ilegal şi vă fac o afirmaţie 

în calitate de fost preşedinte, în ultimii 16 ani am fost preşedintele acestei comisii. Este o 

comisie călduţă, nu e una cu mare bătălie. Comisia de comerţ e un loc bun. Noi chiar am 

lucrat bine acolo în anii precedenţi, dar nu e o comisie în care se decid lucrurile. Juridic se 

decid la comisia juridică, bugetul dă banii, noi încercăm să contribuim 

Dacă nu mai sunt alte propuneri, supun la vot comisia formată din aceste cinci 

persoane: Bakos Levente, Magyary Elod,  Bako Szabolcs,  Benedek Theodora şi Todoran 

Radu. 
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Cine este pentru? – 23 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Vă rog să faceţi propuneri pentru comisia de cultură. 

Dl. Csiki Zsolt: - propun pe d-nii Szaszgaspar Barnabas şi Novak Zoltan. 

Dl. Matei Dumitru: - propun pe dl. Todoran Radu. 

Dl. Papuc Sergiu: - propun pe d-na Ceană Daniela Edith. 

Dl. Hermann Mark: - propun pe dl. Radu Bălaş.  

Cu nominalizarea acestor persoane, vă rog să votaţi comisia de cultură. 

Cine este pentru? – 23 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Vă rog să faceţi propuneri pentru comisia juridică. 

Dl. Csiki Zsolt: - propun pe dl. Kovacs Lajos. 

Dl. Matei Dumitru: - propun pe dl. Dumitru Pavel.  

Dl. Bălaş Radu: -  propun pe d-na Gyorfi  Julia. 

Dl. Bratanovici Cristian: - propun pe dl. Papuc Sergiu. 

Dl. Bălaş Radu: - propunem pe dl. Hermann  Mark. 

Dl. Bakos Levente:- cu nominalizarea acestor persoane, vă rog să votaţi 

componenţa comisiei juridice. 

Cine este pentru? – 23 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Supun la vot hotărârea cu toate cele cinci comisii 

Cine este pentru? – 23 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Hotărârea nr. 6 a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Rog executivul să ia măsurile necesare încât în programarea şedinţei acestora, să 

ia act că sunt consilieri în  mai multe comisii şi nu pot avea două şedinţe în aceeaşi zi şi la 

aceeaşi oră.  

Dl. secretar Mureşan: – am să rog membrii comisiilor, cu prima ocazie când se 

întâlnesc, să-şi desemneze preşedintele de comisiei şi secretarul, pentru că au o serie de 

atribuţii prevăzute de legea administraţiei cât şi de Ordonanţa 35/2005. Am să vă ajut cu 

partea de legislaţie, un mic ghid, ca să ştie atât preşedintele cât şi secretarul, ce are de făcut. 

Dl. Bakos Levente: - înainte să închei şedinţa, doresc să vă lansez întrebarea, dacă 

cineva din consiliu sau cei prezenţi în sală,  doresc să ia cuvântul, să-şi exprime opinii,  pot 

să o facă. Dacă nu, consider închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru 

participare. 

 

dl. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş __________ 

dl. Bakos Levente – preşedinte de şedinţă     ______________________ 


